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Magyarország: 73% 
Csupán szélességből, hóbortból nem érdemes a több évtizedes szokáson változtatni-

A viszonylag kiegyenlített politikai erőviszonyok mellett a képviselők képtelenek 
kompromisszumokat kötni - Ellentétben a Kárpát-medence számos korábbi lakójával, 

a honfoglaló magyarság etnikumát megőrizve tudott átalakulni és csatlakozni 
Európához. Ezeregyszáz évvel ezelőtt. 

Támogatás 
a közvéleménytől 

Az Európai Közösség közvé-
lemény-kutató intézetének hétfőn 
közzétet t fe lmérése szerint a 12 
ország közvéleményében erős támo-
gatást élvez az, hogy az elkövetkező 
öt - t íz év során Magyarország -
akárcsak a jelentkezők többsége -
csatlakozhasson a közösséghez. 

A potenciális új tagok közül Svéd-
ország felvétele mellett a megkérde-
zettek 89, Norvégia mellet t 88, 
Ausztria mellett 86, Svájc és Finn-
ország mellett 85 százaléka foglalt 
állást, míg Kelet-Közép-Európa ú j 
demokráciái közül Magyarország és 
Csehsz lovákia csat lakozását 73, 
Lengyelországét 72 százalék támo-
gat ta . Jugosz láv ia fe lvé te lé t 66 
százalékban helyeselték a felmérés 
résztvevői. 

A magyar tagságot Görögor -
szágban támogatták a legtöbben, a 
megkérdezettek 81 százaléka. Ezt 
követően a sorrend: Olaszország 79, 
Németország 78, Belgium 76, Dánia 
74, Franciaország 71, Spanyolország 
69, Hollandia 68, Anglia 67, Írország 
66, Portugália 65 és Luxemburg 
közvéleménye 49 száza lékban 
mondott igent. (MTI) 

Készül a záró 
jegyzőkönyv 

A szovjet csapatkivonás mintegy 
tíz nappal korábban fejeződik be, 
mint amit a tavaly márciusban aláírt 
magyar-szovjet kormányközi szerző-

Francia konzulátus Szegeden? 
(Budapesti tudósítónktól) 

Föltettük a címbeli kérdést a Külügyminisztériumitűk 
is. Nehezen igazodtunk el, mivel az épületben a dolgozók 
foglalkozásszerűen nem tartózkodnak bent, utaznak 
ugyanis. A konzuli főosztályon mégis megtudtuk, hogy 
erről nem hallottak, a főosztályvezető pedig, aki biztosan 
bővebbet mondhatna, szabadságon van! Talán a politikai 
főosztály... Ott felvilágosítottak bennünket, hogy a 
konzulátusok nyílásáról ők csak akkor értesülnek, amikor 
az illető ország bejelenti erre vonatkozó szándékát. 

Ekkor megfordítottuk a kérdést. Igaz-e, hogy 
viszonzásul Nice-ban vagy Marseille-ben nyílna magyar 
konzulátus? De erre sem kaptunk választ. 

A párizsi magyar nagykövetségen Tóth Lajos első 
titkárt értük el. Valóban történtek kétoldalú 
kezdeményezések, hallottuk a Diadalív árnyékából. 
Tiszteletbeli konzuli helyek nyílásáról is szó van... De 
mivel ez konzulátusi ügy, forduljunk a párizsi magyar 
konzulátushoz. Ha ebben az ügyben már tettek konkrét 

lépéseket, ott biztosan tudnak róluk. A konzulátuson 
„nem erősítették meg, de nem is cáfolták a hírt", mert az 
ilyen ügyek mindaddig nem publikusak, amíg végleg el 
nem dőltek. Tény azonban, hogy Farkas László, Szeged 
köztársasági megbízottja a közelmúltban „prefekturális 
tárgyalásokat folytatott Dél-Franciaországban ", s e 
hónap első vasárnapján kapcsolatba lépett ebben az 
ügyben a párizsi magyar konzulátussal, majd folytatta a 
kapcsolatfölvételt tovább, a magyar diplomácia 
csúcsáig. Hiszen a Marseille-i prefektúrán felvetett 
gondolat: nyíljon magyar konzulátus a nagy francia 
kikötővárosban és francia konzulátus Dél-Magyarorszá-
gon, mindkét félnek hasznos. Sőt, még kézenfekvőbb, 
hogy Nice-ban, Szeged testvérvárosában legyen a mi 
konzulátusunk Annak ellenére, hogy a kinti szándékokról 
a francia külügyminisztérium a párizsi magyar kül-
képviseleteket hivatalosan még nem tájékoztatta, valami 
elkezdődött. (Lapzártakor megtudtuk, hogy a magyar 
konzulátus Marseille-ben lesz, itthon pedig Szeged 
esélyes a dél-magyarországi városok közül.) 

KseismmiísimKxmmmmismtBmmi 

Továbbra is válságos a helyzet Horvátországban. Pakracon agyonlőttek egy fiatal rendőrt, aki az országúton 
ellenőrizte a forgalmat, egy másikat pedig Karlovacon elraboltak. Petrinje közelében egy fiatalember 

feltételezhetően azért vesztette életét, mert pokolgépet akart elhelyezni a helyi sportklub épületében. Vukovár 
környékén éjszaka lövöldözést hallottak, míg Borovóban felrobbantották a Borba című lap kioszkját 

Élésen bírálta a jelenlegi román vezetést Dávid Funderburk volt bukaresti nagykövet. A román problémák kiváló 
ismerőjeként számon tartott diplomata úgy nyilatkozott hogy Ion Iliescu államfő cinikus hatalmi politikájának és 
személyes helyzetének erősítésére használja fel a kisebbségi kérdést így bármikor kész kijátszani a románokat a 
magy arok ellen. A hét végén várhatólag magyar-szovjet gazdasági tárgyalások lesznek Budapesten. Kádár Béla 
külgazdasági miniszter és szovjet kollégája, K. Katusev a gazdasági és fizetési gondok megoldásáról tárgyalnak. 

emmmanmmms ismmmmimmiimimm:: 

dés határidőként megál lapí tot t -
tájékoztat ta az MTI munkatársát 
hétfőn Keleti György ezredes, a HM 
szóvivője . Silov a l tábornagy a 
csapatkivonás befejező időpontjaként 

június 19-ét jelölte meg, amikor ő, 
mint a Déli Hadseregcsoport parancs-
noka, utolsó szovje t katonaként 
távozik Magyarország területéről. 

A szóvivő tájékoztatott arról, hogy 

hétfőn délelőtt Budapesten Annus 
Antal altábornagy, a Honvédelmi 
Minisztérium államtitkára és Viktor 
Silov altábornagy, a szovjet Déli 
Hadseregcsopor t pa rancsnoka . 

magyar és szovjet kormánymeg-
hatalmazottak vezetésével megkez-
dődtek a szovjet csapatkivonás záró 
jegyzőkönyvét előkészítő tárgyalá-
sok. A tanácskozáson részt vesz Jurij 
Grisin admirális, a Szovjetunió kül-
gazdasági kapcsolatok miniszter-
helyettese, valamint a magyar és 
szovjet fél szakértői csoport ja. A 
megbeszélések kezdetekor a kormány-
meghatalmazottak megállapodtak 
abban, hogy a héten szakéttői szinten 
e lőkészí t ik azt a jegyzőkönyvet , 
amely a csapatkivonás terén elvég-
zett feladatokat, és a még nyitott, 
döntésre váró kérdéseket foglalja 
magába. A dokumentumot várhatóan 
június 17-én írják alá a küldöttségek 
vezetői. (MTI) 

Sztrájkbírálatok 
Napirend előtti „pengeváltással" 

kezdődött az Országgyűlés hétfői 
plenáris ülése, Hom Gyula a Magyar 
Szakszervezetek Országos Szövet-
sége által csütörtökre meghirdetett 
sztrájkját olyan ügynek ítéli meg, 
amely azért tartozik a Parlament elé, 
mert az az egész kormány tevékeny-
ségét érinti, amely pedig felelős a 
Parlamentnek. 

Pető Iván felvetette a kérdést , 
hogy szerencsés-e, ha a Parlament 
kizárólag törvényalkotással foglalko-
zik, s szinte helye sincs az aktuális 
ügyek megtárgyalásának. Szabó 
Tamás pénzügyminisztér iumi ál-
lamti tkár tá jékozta t ta az Or -
szággyűlés t , hogy a tárgyalások 
folyta tódnak, és remélte , hogy a 
sztrájk oka mihamarabb megszűnik. 
(MTI) 
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Félszáz indiai diák Szegeden 
A nagykövet látogatásának tapasztalatai 

A kontinensnyi ország, a több mint 800 millió lakosú India nem csak a szigetnyi Magyarország, hanem az 
itteni régiók nyújtotta lehetőségek iránt is érdeklődik. Ezért kezdeményezte H. E. Mr. S. L. Malik, indiai 

nagykövet, hogy Szegedre látogat. A diplomata és dr . S. Jaishanlutr, a nagykövetség első titkára, 
kereskedelmi főtanácsos vasárnap este érkezett a „Dél-Alföld fővárosába". Az indiai diplomaták hétfőn 
ellátogattak a Gabonatermesztési Kutatóintézetbe, majd találkoztak dr . Farkas László államtitkárral, a 

dél-alföldi régió köztársasági megbízotti hivatalának vezetőjével és Lehmann Istvánnal, a Csongrád megyei 
közgyűlés elnökével. Ma Szeged városával ismerkednek, s fogadja őket d r . Lippai Pál polgármester. 

mmsmmmntmmmm 

Malik nagykövet úr kérdésünkre 
válaszolva e lmondta , e rövid 
látogatásának cél ja , hogy megis-
merje, milyen üzleti lehetőségeket 
kínál ez a régió. Indiát sokszintű 
baráti szálak fűzik Magyarországhoz, 
s most itt az a lka lom, hogy a 
gazdasági kapcsolatokat erősítsék 
Ennek jelenlegi mértéke: 162 millió 
dollár, formája: a kölönböző vegyes 
vállalatok. Többek között Buda-
pesten szállodaépítésbe kezdenek, a 
győri Rábával együt t k isebb 
buszokat, mentőautókat gyártanak, 
kezdeményezik textilipari termékek 
magyarországi e lőá l l í t ásá t . A 
kereskedelmi kapcsolatok szélesí-
tését jelzi, bogy az idén körülbelül 
tízezer takarékos, családi, Marudi 
autót , i l letve k isebb motorke-
rékpárokat adnak el itt. 

A szegcdi Gabonatermesztési 
p. Kutatóintézettel régóta kapcsolatban 

áll egy indiai , napraforgó magra 
specia l izá lódot t cég. A mostani 
lá togatás egyér te lművé tet te: 
bővíthető az együttműködés. De a 
tudomány mé* is létrejöhet 

a kölcsönös e lőnyökön nyugvó 
cserekapcsolat Erre példa az is, hogy 
közel félszáz indiai diák tanul a 
szegedi orvostudományi egyetemen. 
A jóh í rű indiai szál ló- da ipar 
tapaszta la ta i t a Dél-AIföldön is 
kamatoztatnák: a termál víz jelentette 
kincsre alapozó szálloda építésében, 
illetve indiai étterem létesítésében 
láttak fantáziát a vendégek. Olyan 
vál la lkozókat keresnek , akik 
szívesen impor- tálnának pamut, 
i l letve bőrárut Indiából . A volt 
szovjet katonai repü- lőterek polgári 
hasznosításiban is elképzelhető az 
együ t tműködés . A nagykövet 
fölvi l lantot ta aanak lehetőségét , 
hogy a megyében fe ldolgozot t 
é le lmiszer ipar i t e rmé- keket 
Indiában, i l letve az Öböl-ment i 
országokban közösen ériékesítsék. 

U . L 

Utcanevek, szobrok 
Ülésezett a polgármester tanácsadó 

testülete 
Második alkalommal tartott ülést az új jászervezett polgármesteri 

tanácsadó testület Ezúttal a város közterületi neveinek ez évi rendezésével 
kapcsolatban került terítékre 65 utca- és témév változtatási javaslat 
» A változtatások döntő többsége alulról jövő kezdeményezés, illetve 

társadalmi szervezetek és az önszervező egyesületek kezdeményezésére szü-
letett Dr. Péter László bevezetőjében emlékeztetett arra, hogy a közterületi 
nevek nem elsősorban az emlékillítás célját szolgálják, hanem a tájékozódás 
és tájékoztatás funkcióit Megfogalmazta az utcanévadás tízparancsolatát de 
még ezek ismeretében sem tudott sok kérdésben egységes álláspontra jutni a 
testület. Nem véletlenül. A Tanácsköztársaság útjára például két javaslat 
érkezett (Köztársaság útja és Vár sétány), de szóba sem került a mindenki 
által használt Stefánia. A korábbi nevei 1880-tól: Bástya utca. Batthyány 
utca, Dózsa György utca, Sztálin sétány, Magyar Tanácsköztársaság útja. S 
akkor még nem szóltunk arról, hogy a mai utcaszerkezet e területen igencsak 
illogikus, hiszen a Dankó Pista szobornál az út megtörik, s a logikus 
folytatás a Dózsa György utca nevet viseli. így aztán a változtatási javaslat, 
- csakúgy mint sok mis esetben, s elsősorban a munkásmozgalmi neveket 
viselő utcákkal kapcsolatban - felülvizsgálatra szorul. 

Egy négytagú bizottságnak (dr. Péter László vezetésével dr. Apró Ferenc, 
dr. Ilia Mihály és dr. Kristó Gyula) kell kidolgoznia a javaslatokat, 
konzultálva az illető utca, illetőleg településrész lakóival. Mindezl az 
önépítkező társadalom talán még íratlan szabályainak jegyében. 
Megjegyezzük, hogy a közeljövőben ezeket a változtatási javaslatokat 
közzétesszük, s várjuk az érdekeitek véleményét. 

A testület tagjai állást foglaltak az intézmények névváltoztatásával és új 
köztéri szobrok elhelyezésével kapcsolatban is. Mindkét témára lapunkban 

A jegyzőválasztás színe 
és visszája... .2 
Megoldódik 
a sertésválság?. 
Telefonügyeink 
Főváros és vidéke 
Biztosítás 
Itt a pénz, hol a pénz 
A honfoglaláskori 
magyarság 
Érettségin 
innen és túl 
Lékó Péter a sakkról 
és a kelkáposztáról 6 
Új mesterek a láthatáron 7 
Korszerűsít az IBUSZ 12 
Szünidei mit csináljak?-~....~.12 
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Számítási 
hiba 

Most idemásolom az egyik szegedi 
- nagykereskedelmi tevékenységet is 
folytató - vállalat üzleti levelének 
egy részletét. A cég saját szolgál 
tatásait, kereskedelmi újdonságait 
ajánlja benne lehetséges ügyfeleinek 

„Az árcsökkentés mértéke egyszeri 
vásárlásnál: 

30 001 - 50 000 forintig 
5 százalék 

50 001 - 70 000 forintig 
8 százalék 

70 ezer forint felett 10 százalék " 
Tessék szíves lenni még egyszer 

elolvasni az idézetet, meghatódni a 
kedvezményektől, csettinteni, hogy 
„ez igen", ez már aztán a keres-
kedelem, a vevőcsalogatás. Aztán 
tessék belegondolni... 

Jómagam ugyanezt tettem. Szá-
molni kezdtem, hogyan járnék 
jobban, ha történetesen 80 ezer 
forintot akarnék elkölteni az illető 
vállalatnál Egy alkalommal vásárol-
nék? Kapok 10 százalékot árcsök-
kentésként. Kétszer. 30 és 50 ezer 
forintos bontásban? Tizenhárom 
százalékkal kevesebbet kell fizetnem. 
Háromszorra, 30-30-20 ezres téte-
lekben? Kétszer öt, azaz 10 százalék 
a hasznom. Nyilvánvalóan a második 
variáció a legkedvezőbb. 

De ha 90 ezer az eUcöltenivalóm? 
Biztos, hogy a háromszor 30 ezres 
vásárlást választom majd, még azzal 
a kis kényelmetlenséggel is, hogy 
blokkoltatok kijövök az üzletből, de 
már fordulok is vissza - ez az idő-
veszteség megspórolható, ha az em-
ber összekacsint a pénztárossal 
megkapom a második számlát is, s 
ekkor a homlokomra csapok hogy 
jaj, kérem szépen, vennék ám én még 
valamit, ugyancsak 30 ezerért. _ 

Nyugodtan tessék egyedül tovább 
játszani a számokkal csak egyet ne 
tessék csinálni: egyszerre venni 70 
ezernél értékesebb árút S ne tessék 
azt gondolni hogy a vevőcsábításnak 
ebbe a rendszerébe számítási hiba 
csúszott, á, dehogy! Pusztán arról 
van szó, hogy a kereskedelmi ügy-
leteket is bonyolító cégnél rájöttek: 
vevőiknek úgysincs egyszerre 70 ezer 
forintjuk adnak hát kedvezményt a 
morzsánként vásárlóknak.. Itt tart 
ma a kereskedelem. 

PÁLFY KATALIN 


